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                                      Zápis ze zasedání Vědecké rady 

Fakulty podnikohospodářské VŠE v Praze,  

které se konalo dne 26. března 2008 
 

 

Program:  

1. Zahájení 

- prof. Ing. Jaromír Veber, CSc. 

2.   Habilitační řízení Ing. Hany Mikovcové, Ph.D. 

      - prof. Ing. Ivan Nový, CSc. 

      - prof. Ing. Jiří Dvořáček, CSc. 

3.  Stanovisko VRF  k materiálu „Kritéria uplatňovaná při habilitačním řízení a řízení ke    

       jmenování profesorem na Vysoké škole ekonomické v Praze“ 

             - prof. Ing. Ivan Nový, CSc. 

4. Noví školitelé pro doktorské studium 

            - prof. Ing. Ivan Nový, CSc. 

Návrh habilitačních komisí pana Ing. Lubomíra Zeleného, CSc. a paní Ing. Romany     

      Nývltové, Ph.D. a komise pro profesorské jmenovací řízení pana doc. Ing. Petra    

      Pernici, CSc. 

prof. Ing. Ivan Nový, CSc. 

Informace o výzkumném záměru 

- prof. Ing. Eva Kislingerová, CSc.  

5. Různé 

6. Závěr 

 

 

Materiály k projednávaným bodům obdrželi členové vědecké rady společně s pozvánkou na 

jednání.   

 

Ad 1) Zahájení 

Děkan fakulty přivítal přítomné a pozval všechny členy vědecké rady na příští zasedání 

8.října 2008. 

   

Ad 2) Habilitační řízení paní  Ing. Hany Mikovcové, Ph. D. obor Podniková ekonomika a 

management 

Na základě usnesení Vědecké rady Fakulty podnikohospodářské VŠE v Praze byla dne 

10.října 2007 schválena ve smyslu §§ 71 a 72 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách 

komise pro habilitační řízení v tomto složení: 

Předseda: prof. Ing. Jiří Dvořáček, CSc. 

                  katedra podnikové ekonomiky 

                  Fakulta podnikohospodářská VŠE v Praze 

Členové:  prof. Ing. Bohumil Král, CSc. 

                 katedra manažerského účetnictví   

                 Fakulta financí a účetnictví   

                 Vysoká škola ekonomická v Praze 
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                 doc. Ing. Alžběta Foltínová, CSc.  

                  katedra podnikového hospodárstva                   

                 Fakulta podnikového manažmentu 

                   

                 doc. Ing. L’uboslav Szabo, CSc. 

                 děkan  

                 Fakulta podnikového manažmentu 

                 Ekonomická univerzita Bratislava 

 

                 prof. Ing. Ivan Jáč, CSc. 

                 katedra podnikové ekonomiky 

                 Hospodářská fakulta  

                 Technická univerzita Liberec 

Po prostudování potřebných dokladů komise konstatovala, že jí byly předloženy všechny 

doklady požadované podle zákona o vysokých školách č. 111/1998 Sb. i podle kriterií 

uplatňovaných při habilitačním řízení na VŠE, podklady jsou úplné a splňují požadavky  

uvedeného zákona i požadavky kritérií habilitačního řízení na VŠE.   

 

O oponentské posudky habilitačního spisu „Controlling v praxi“ byli požádání tito odborníci: 

- prof. Ing. Karel Vinohradský, CSc. 

                  Mendlova zemědělská a lesnická univerzita v Brně 

                  Ústav podnikové ekonomiky 

- doc. Ing. L’ubomír Strieška, CSc. 

                   prorektor  

                   Ekonomická univerzita Bratislava 

- Ing. Zdeněk Pojsl, CSc. 

                   ředitel cash flow 

                  TECHO, a.s. 

  

Doc. Ing. L’ubomír Strieška, CSc. osobně sdělil předsedovi komise, že uvedené téma 

habilitačního spisu je mimo oblast jeho odborného zájmu a necítí se proto být kvalifikován 

pro zpracování oponentského posudku. Na základě této skutečnosti se habilitační komise 

rozhodla využít čl. 3, odst. 3 Řádu habilitačního řízení VŠE v Praze ze dne 21. 6. 2007, podle 

kterého jeden z členů komise může být ve výjimečných a odůvodnitelných případech 

současně oponentem habilitační práce. Komise se jednomyslně usnesla, že požádá o 

zpracování oponentského posudku členku komise, paní doc. Ing. Alžbětu Foltýnovou, CSc., 

která se na problematiku controllingu orientuje. 

Komise se seznámila s posudky a konstatovala, že všechny jsou kladné a doporučující a 

hodnotí habilitační práci pozitivně. Dle vyjádření oponentů autorka prokázala schopnost 

samostatné vědeckovýzkumné práce a výsledky habilitační práce jsou využitelné jak pro 

pedagogické účely, tak pro  potřeby současné podnikové praxe. Doporučuje proto, aby po 

úspěšném habilitačním řízení byla Ing. Mikovcové udělena vědeckopedagogická hodnost 

docent. 

Habilitační přednáška se konala před vědeckou radou fakulty téhož dne na téma 

„Implementace controllingu v českých firmách, komparace se světem“. 
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Ing. Mikovcová ve své habilitační přednášce nejprve nastínila koncepci své vědecké a 

pedagogické práce v oboru, kterým se dlouhodobě zabývá a který bude i nadále rozvíjet. 

Samotné odborné vystoupení  bylo pojato komplexním a vyčerpávajícím způsobem, 

s vysokou pedagogickou a odbornou erudicí. Vystoupení mělo ucelenou logiku a sled. 

Prokázalo schopnost Ing. Mikovcové koncentrovaným způsobem charakterizovat podstatu 

tématiky, její vývoj a souvislosti. Kladem celé přednášky byl také zanícený přednes a 

kultivovaný jazyk, zvlášť žádoucí v pedagogické praxi. 

V diskusi Ing. Mikovcová kvalifikovaně reagovala na všechny položené dotazy (Ing. 

Miroslav  Hanousek, FCCA,  Ing. Pojsl, Ing. Straka,  doc. Foltínová, Mgr. Novák, prof. 

Kislingerová).    Svým vystoupením prokázala vynikající odbornou a vědeckopedagogickou 

úroveň a před vědeckou radou tak potvrdila svou vysokou prestiž, s jakou ji vnímá a přijímá 

široká odborná veřejnost.  

Vědecká rada má celkem 35 členů. Přítomno bylo 27 členů VR. Pro udělení vědecké hodnosti 

se v tajném hlasování vyjádřilo 26 členů, proti nebyl odevzdán žádný hlas, neplatný hlas byl 

jeden hlas1. 

 

Ad 3) Stanovisko VRF k materiálu „Kritéria uplatňovaná při habilitačním řízení a řízení ke 

jmenování profesorem na Vysoké škole ekonomické v Praze“ 

Prof. Nový uvedl předložený materiál a upozornil na jeho genezi i možnosti zpřísnění, které 

může učinit VR fakulty. Po bohaté diskusi, ve veřejném hlasování, vědecká rada materiál 

schválila, s požadavkem na časové zpřesnění vykazované publikační činnosti (od r. 1990). 

 

Ad 4) Noví školitelé pro doktorské studium 

Vědecká rada fakulty schválila doc. RNDr. Ing. Hanu Scholleovou, Ph.D. a doc. Ing. Radka 

Nováka, CSc,  školiteli doktorandů v oboru Podniková ekonomika a management. 

 

Ad 5) Návrh habilitačních komisí pana Ing. Lubomíra Zeleného, CSc. a paní Ing. Romany 

Nývltové, Ph.D. a návrh  komise pro profesorské jmenovací řízení pana doc. Ing. Petra 

Pernici, CSc. 

Návrh habilitační komise Ing. Lubomíra Zeleného, CSc.  

Předseda komise: prof. Ing. Jindřich Soukup, CSc. 

                             vedoucí katedry mikroekonomie FPH VŠE v Praze 

Členové: prof. Ing. Zdeněk Žihla, CSc. 

                katedra letecké dopravy VŠO v Praze 

                doc. Ing. Milan Hobza, CSc. 

                ústav řízení dopravních procesů a logistiky 

                Fakulta dopravní, ČVUT v Praze 

 
1  Před vlastním hlasování VR operativně projednala návrh děkana, který spočívá v drobné úpravě 
jednacího řádu VR v tom smyslu, že při hlasování ve věci jmenování docentem nebo profesorem 
v případě, že se hlasuje o kandidátovi, který je současně členem VR, tento se hlasování nezúčastní, 
konečný výsledek hlasování je ve skupině hlasů „pro“ zvýšen o jeden hlas.  
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                doc. Ing. Petr Cimler, CSc. 

                katedra obchodního podnikání a komerčních komunikací  FMV VŠE v Praze                                                                                 

                Ing. Jiří Prokel 

                Regionální organizátor Pražské integrované dopravy 

Uvedená komise byla vědeckou radou schválena. 

Téma přednášky: Systémové zpoplatnění dopravní infrastruktury ve veřejné osobní dopravě 

 

Návrh habilitační komise Ing. Romany Nývltové, Ph.D. 

Předseda komise: prof. Ing. Eva Kislingerová, CSc. 

                             vedoucí katedry podnikové ekonomiky 

Členové: prof.. Ing. František Freiberg, CSc. 

               vedoucí Ústavu řízení a ekonomiky podniku, ČVUT v Praze   

               doc. Ing. Martin Svoboda, Ph.D. 

               děkan Ekonomicko-správní fakulty MU Brno 

               doc. Ing. Petr Marek, CSc. 

               katedra oceňování podniku FFÚ VŠE v Praze 

               Ing. David Rozumek 

               náměstek ředitele, sekce dohledu nad finančním trhem ČNB 

Uvedená komise byla vědeckou radou schválena. 

Téma přednášky: Úloha kapitálových trhů ve financování podniku v různých zemích světa                                          

 

Návrh komise pro profesorské jmenovací řízení pana doc. Ing. Petra Pernici, CSc. 

 

Předseda komise: prof. Ing. Jiří Dvořáček, CSc. 

                             katedra podnikové ekonomiky FPH VŠE v Praze 

Členové: prof. Ing. Hana Machková, CSc. 

               katedra mezinárodního obchodu FMV VŠE v Praze 

               prof. Ing. Ivan Gros, CSc. 

               Ústav ekonomiky a řízení chemického a potravinářského průmyslu 

               VŠCHT v Praze 

               prof. Ing. Jiří Jindra, CSc. 

               Vysoká škola hotelová, spol. s r.o., v Praze  

                Ing. Miroslav Rumler, CSc. 

                prezident České logistické asociace 

Uvedená komise byla vědeckou radou schválena. 

Téma přednášky: Plní logistika v ČR poslání nástroje ke zvyšování konkurenceschopnosti  

                             podniků?       

 

6) Informace o výzkumném záměru 
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Prof. Kislingerová seznámila členy vědecké rady s výsledky výzkumu v roce 2007. 

Upozornila na bohatou publikační činnost členů výzkumného záměru a na uskutečněné 

odborné semináře a workshopy. 

Externí členové vědecké rady obdrželi dvě čísla nového odborného časopisu „Ekonomika a 

management“, jakož i Working paper 4/2007.  

Prof. Kislingerová zároveň pozvala přítomné na odborný seminář 28. 3. 2008 od 10.00 hodin 

v míst. č.101RB. 

 

 

7) Různé 

Děkan fakulty shrnul práci na fakultě za poslední dva roky. Vyzdvihl otevření nových 

studijních  oborů (Arts Management, a International Management) a Honors Academie, jakož 

i vědeckou práci učitelů fakulty. 

Děkan fakulty pozval všechny přítomné na golfový turnaj 23. 4. 2008 (rektorsky den). 

 

 

8) Závěr 

Děkan fakulty poděkoval přítomným za účast a připomněl termín příštího zasedání 8.října 

2008 – viz bod 1), možná v nové zasedací místnosti rektora v NB (bude upřesněno na 

pozvánce).  

 

Zapsala: Soukupová 

 

 


